

Ta'allum Mid Semester 1 Assessments from 18th – 25th October 2021

September 28th, 2021

Dear Parents and Families

We hope you remain safe and well.

Mid Semester 1 Assessments for students in Years 1-10 will take place from **18th– 25th October 2021**. We ask you to pay careful attention to the arrangements for different year groups. Students in Years 1-10 will attend in one of 2 separate sessions on days when they have assessments. Details are as follows:

Year Group	Number of Days	Assessment Dates
Years 1- 6	3 days	Tuesday 19 th - Thursday 21st October
Years 7 - 9	4 days	Tuesday 19 th – Sunday 24 th October
Year 10	5 days	Tuesday 19 th – Monday 25 th October

Students in Years 3, 4, 5, 6 and 10:

Will take **GL Progress Tests in English, Maths, and Science** instead of regular Ta'allum assessments in these 3 subjects. **GL Progress Test results (English, Maths and Science) will be issued as the grades on your child's Mid Semester 1 report.** All other subjects for these year groups will take the form of regular Ta'allum assessments.

Students in Years 1, 2, 7, 8 and 9:

Will have a full set of regular Ta'allum assessments.

The **GL Progress tests** are very important and will provide robust, reliable data on your child's attainment to:

- Benchmark your child's performance against other students and schools internationally.
- Set reliable targets for students in each subject and monitor their progress year-on-year.
- Confirm the accuracy of our Ta'allum internal data and assessment measures.

GL Assessment reports enable our staff to analyse learning for each subject with a breakdown that indicates where there are gaps in understanding. **This information is critical as we address the impact of the pandemic. It will be used to support your child** and to plan for teaching and learning to cater for his/her future needs. The **GL Progress Tests** are as follows:

- **Progress Test in English (PTE)** Assesses students' technical English skills (spelling, grammar, and punctuation) and reading comprehension.
- **Progress Test in Maths (PTM)** Monitors students' mathematical skills and knowledge in areas such as number, shape, data handling and algebra, as well as their mathematical reasoning and problem-solving skills.
- **Progress Test in Science (PTS)** Measures two dimensions of science learning: science content knowledge and understanding and working scientifically (applying science skills).

The **GL Progress Test Learning objectives** to be assessed are related to the taught curriculum in English, Maths, and Science. Further details: <https://www.gl-assessment.co.uk/assessments/progress-test-series/>

Key Details and Reminders

- The **Mid Semester 1 assessments timetable** is posted on the academy website. Relevant **Learning Objectives, links and practice questions for students, including GL Progress Test details, will be posted on the website by the end of Tuesday October 5th**. Please check the timetable carefully for your child's assessments. Each day, he/she will sit 2 assessments in one of the **2 planned 'sessions.'** (either, Session 1 from **7.15am to 9.30am** or Session 2 from **10.30am to 12.45pm**). There are minor variations to dismissal times in Year 10. Note that students will be required to attend school only for their assessments on the

timetabled days. To maintain social distancing, students should arrive no more than 15 minutes before the start of the assessments and leave promptly once assessments are completed.

- **In accordance with MoE instructions, all students are required to be in school for their assessments.** Strict social distancing, hygiene and safety measures will apply. **All students from Year 1 upwards must wear masks in school.**
- On arrival at school, all students must follow staff directions to their designated classroom or assessments space. Students remain in the same classroom for their assessments (or ICT Lab for GL Progress Tests). Students with chronic illnesses sit assessments in a separate location. If your child has an official medical certificate and is not permitted to attend school, this certificate must be presented to the Head of School. All rooms will be **sanitized** in between sessions.
- All students must wear **full school uniform**. Students who arrive out of uniform may not be allowed to enter the Assessment room.
- Please ensure your child arrives fully prepared with all necessary, essential items of equipment. **For written assessments:** black pen, pencil, ruler, eraser, pencil sharpener and geometric equipment as required (See timetable for details in each year.) **For online assessments:** fully charged tablet and laptop charger.
- **Students who fail to bring a tablet** to their assessments **without good reason** will be subject to school disciplinary sanctions. We feel certain that you will want to remind your child to show a strong sense of personal responsibility and positive working attitude by bringing a fully charged, working tablet to school every day.
- In the event of your child's tablet being damaged, or requiring repair, please **contact the IT Department immediately to register the issue** before the assessment week. Only students who have registered with IT services will be allowed to borrow tablets.
- **Art, Holy Qu'ran and Makarem** are assessed by portfolio or 'project.' A **PE** grade will be issued using 'in class' tests.
- **Students in Years 11 and 12** will not sit tests during this week. They must attend school full time. Details of Mock assessments in the 2nd half of the Semester will follow.
- Mid Semester 1 Assessments are scheduled to go ahead as normal. However, it will be wise to note that, **if the national response to the pandemic changed and schools were required to return to full remote learning, students' grades will be calculated using evidence from classwork and homework.**

We thank you for your continued support and we wish your child the best of success in the forthcoming Mid Semester 1 assessments. Please do not hesitate to contact the Head of School at the Academy if you require any further clarification of the details.

Yours faithfully

Principal

اختبارات منتصف الفصل الدراسي الأول في أكاديميات "تعلم" 18 – 25 أكتوبر 2021

28 سبتمبر 2021

السادة أولياء الأمور الكرام

تحية طيبة، وبعد:

فإننا نرجو أن تظلوا دائماً بخير وأمان.

نود أن نعلن لكم أن اختبارات منتصف الفصل الدراسي الأول لطلبة الصفوف: 1 – 10 ستجرى خلال الفترة 18 – 25 أكتوبر. ونرجو الانتباه بعناية إلى الترتيبات الخاصة بكل مجموعة، مع ملاحظة أن طلبة الصفوف: 1 – 10 سوف يحضرون إلى الأكاديمية في واحدة من الجلستين في الأيام التي يكون لديهم فيها اختبارات، وفق التفاصيل الواردة أدناه:

مواعيد الاختبارات	عدد أيام الاختبارات	الصفوف
الثلاثاء 19 أكتوبر – الخميس 21 أكتوبر	ثلاثة أيام	6 - 1
الثلاثاء 19 أكتوبر – الأحد 24 أكتوبر	أربعة أيام	9 - 7
الثلاثاء 19 أكتوبر – الاثنين 25 أكتوبر	خمسة أيام	10

طلبة الصفوف: الثالث، والرابع، والخامس، والسادس، والعاشر

سوف يؤدي طلبة هذه الصفوف اختبارات قياس مدى التقدّم (GL) في اللغة الإنجليزية، والرياضيات، والعلوم بدلاً من اختبارات "تعلم" المعتادة لهذه الموادّ الثلاثة. إن نتائج الطلبة في اختبارات (GL) في هذه الموادّ: (اللغة الإنجليزية، والرياضيات، والعلوم) سوف تُدرج في تقرير منتصف الفصل الدراسي الأول. وسوف يؤدي الطلبة اختبارات "تعلم" العادية في الموادّ الدراسية الأخرى.

طلبة الصفوف: الأول، والثاني، والسابع، والثامن، والتاسع

سوف يؤدي طلبة هذه الصفوف جميع اختبارات "تعلم" العادية. إن اختبارات قياس مدى التقدّم (GL) مهمة جداً، وستوفر لنا بيانات قوية وموثوق بها بشأن تحصيل ابنكم/ ابنتكم من أجل:

- التحقّق من مستوى أداء ابنكم/ ابنتكم بالنسبة إلى طلبة المدارس الأخرى، وعلى المستوى الدوليّ.
- وضع أهداف موثوق بها للطلبة في كلّ مادة من الموادّ المستهدفة مع مراقبة مدى تقدّمهم عامّاً بعد عام.
- التحقّق من دقّة بيانات تعلم" الداخليّة، ودقّة إجراءات التقييم.

نتيح تقارير نتائج اختبارات قياس مدى التقدّم (GL) لمعلمينا تحليل فاعلية التعلّم في كلّ مادة من الموادّ المستهدفة مع تفصيل يشير إلى مواطن الفجوة في تعلم الطلبة. هذه المعلومات مهمة للغاية في ظلّ تصدينا لتأثير جائحة (كوفيد-19). وسوف تُستخدم هذه المعلومات لدعم تعلم ابنكم/ ابنتكم، والتخطيط للتعليم والتعلّم؛ لتلبية احتياجاتهما المستقبلية على أفضل وجه.

وتشمل اختبارات قياس مدى التقدّم (GL) ما يأتي:

- اختبار مستوى التقدّم في اللغة الإنجليزية (PTE) الذي يقيّم مهارات اللغة الإنجليزية التقنيّة (التهجئة، والقواعد، وعلامات الترقيم)، والاستيعاب القرائي.
- اختبار مستوى التقدّم في الرياضيات (PTM)، وهو يراقب مهارات الطلبة ومعارفهم في الرياضيات في مجالات، مثل: الأعداد، والأشكال، ومعالجة البيانات والجبر بالإضافة إلى مهارتهم في التفكير الرياضي وحلّ المشكلات.
- اختبار مستوى التقدّم في العلوم (PTS)، وهو يقيس بعدين من أبعاد تعلم العلوم، وهما معرفة المحتوى العلمي وفهمه، وتطبيق المهارات العلميّة.

إن أهداف قياس مستوى التقدّم (GL) المقرّر تقييم مدى تحقّقها ترتبط بالمنهج التي يتمّ تدريسها في اللغة الإنجليزية والرياضيات والعلوم. ولمزيد من التفصيل يرجى الضغط على الرابط الآتي: <https://www.gl-assessment.co.uk/assessments/progress-test-series/>

تفاصيل مهمة

- جدول اختبارات منتصف الفصل الدراسي الأول منشورة على موقع الأكاديمية. وسوف تُنشر أهداف التعلّم ذات الصلة، والروابط، والتدريبات بما فيها تفاصيل اختبارات مستوى التقدّم (GL) على موقع الأكاديمية مع نهاية يوم الثلاثاء الموافق 5 أكتوبر. يُرجى تأمل جدول الاختبارات بعناية؛ لمعرفة مواعيد اختبارات ابنكم/ ابنتكم. ففي كلّ يوم سيؤدّي الطالب/ الطالبة اختبارين في واحدة من "الجلستين" الاختباريتين المخطّط لهما. (الجلسة الأولى التي تبدأ الساعة 7:15 وتنتهي الساعة 9:30 أو الجلسة الثانية التي تبدأ الساعة 10:30 وتنتهي الساعة 12:45)، مع ملاحظة وجود فروق طفيفة في مواعيد انصراف طلبة الصفّ العاشر. وننبّه إلى أنّ الطلبة سيحضرون إلى الأكاديمية فقط في أيام اختباراتهم خلال أسبوع الاختبارات. وللحفاظ على المسافة الاجتماعية، يجب ألا يصل الطلبة إلى الأكاديمية قبل أكثر من (15) دقيقة من موعد بدء الاختبار، مع ضرورة المغادرة فور تأدية اختباراتهم.
- بناءً على تعليمات وزارة التعلّم والتعلّم العالي، يجب على جميع الطلبة الحضور إلى المدرسة؛ لتأدية اختباراتهم. وسيتمّ تطبيق إجراءات احترازية صارمة؛ لضمان المسافة الاجتماعية، والنظافة والسلامة. ويجب على طلبة الصفّ الأول فما فوق ارتداء الكمامة طوال مدة وجودهم في المدرسة.
- وفور وصول الطلبة إلى الأكاديمية، يجب عليهم اتباع تعليمات المعلمين بالتوجّه إلى الصفّ المعين لكلّ منهم أو أيّ مرفق آخر مجهّز لتقديم الاختبار. وسوف يبقى الطلبة في صفوفهم نفسها (أو في مختبر الحاسوب لتأدية اختبارات GL). وأما الطلبة الذين يعانون من أمراض مزمنة؛ فسوف يؤدّون اختباراتهم في غرف مخصصة لهم. وإذا كان لدى ابنك تقرير طبيّ رسميّ فيه توصية بعدم الحضور إلى الأكاديمية؛ فإنّه يجب تسليم نسخة منه إلى مدير المدرسة. وسوف تُعقّم جميع الصفوف فيما بين الجلستين.
- يجب على جميع الطلبة ارتداء الزي المدرسيّ كاملاً، علماً بأنّ الطلبة الذين لا يلتزمون بالزيّ المدرسيّ قد لا يُسمح لهم بالدخول إلى قاعة الاختبار.
- يُرجى ضمان استعداد أبنائكم استعداداً تاماً؛ لتقديم الاختبارات مع إحضار جميع الأدوات اللازمة:
 - للاختبارات الكتابية: القلم الأسود، وقلم الرصاص، والمسطرة، والمبراة، والممحاة، والأدوات الهندسية (للتفاصيل؛ يُرجى مراجعة جدول الاختبارات لكلّ صف).
 - للاختبارات المحوسبة: يجب ضمان إحضار التابلت مشحوناً شحناً كاملاً، وإحضار الشاحن معهم.
- الطلبة الذين لا يحضرون التابلت لتقديم اختباراتهم دون سبب مقنع، سيعرّضون أنفسهم لإجراءات تأديبية تتخذها الأكاديمية. ونحن على يقين من أنّكم ستحتفون أبناءكم على التحلّي بالمسؤوليّة الشخصية والإيجابية بإحضار التابلت إلى الأكاديمية مشحوناً شحناً كاملاً بشكل يوميّ.
- إذا كان تابلت ابنكم/ ابنتكم معطّلاً أو يحتاج إلى تصليح؛ فيرجى التّواصل مع قسم تكنولوجيا المعلومات (IT) فوراً؛ للتبليغ عن المشكلة قبل أسبوع الاختبارات، علماً بأنّه لن يُسمح باستعارة التابلت من الأكاديمية إلا للطلبة الذين سجّلوا أسماءهم لدى قسم تكنولوجيا المعلومات.
- يُقيّم الطلبة في مادّة (القرآن الكريم) من خلال تسميع السور أو الآيات الكريمة المقرّرة وفق ما يصلكم في الرّسالة الأسبوعية، في حين يقيّمون في مادّتي (الفنّ) و(مكارم) من خلال ملفّ الإنجاز أو المشروع. وسيقيّم الطلبة كتابةً في مادّة التّربية الرّياضية "في الصفّ".
- لن يقيّم طلبة الصفّين: (11)، و(12) خلال أسبوع اختبارات منتصف الفصل الأول. ويجب عليهم الحضور إلى الأكاديمية بدوام كامل. وسنزوّدكم بتفاصيل عن الاختبارات التّجريبية في النّصف الثّاني من هذا الفصل.
- أعدّ جدول اختبارات منتصف الفصل الدراسيّ الأول كالعادة. ومع ذلك، فمن الحكمة أن نضع في الاعتبار أنّه إذا تغيّرت الاستجابة الوطنيّة للجائحة، وطُلب من المدارس العودة إلى التعلّم الكامل عن بُعد؛ فسيتمّ حساب درجات الطلبة باستخدام أدلّة من الأعمال الصّفيّة والواجبات البيئيّة.

نشركم على دعمكم المستمرّ، مع دعائنا لأبنائنا الطلبة بالتوفيق في اختبارات منتصف الفصل الأول. ويُرجى عدم التردّد في التّواصل مع مدير المدرسة إذا كنتم بحاجة إلى مزيد من التّوضيح.

مع أطيب التحيّات،،،

مديرة/ الأكاديمية